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EFINANCESALA LLEI DEL NOU IMPOST S’ENVIARÀ LA SETMANA VINENT AL CONSELL

La llei de l’IVA ja està enllestida.
El consell de ministres va aprovar
ahir el text, que preveu presentar
públicament la setmana vinent,
al mateix temps que l’envia a Ca-
sa de la Vall per iniciar la seva tra-
mitació parlamentària. L’aposta
final, segons les fonts consulta-
des del PS i del grup socialdemò-
crata, és d’un tipus general al 5%
però amb un reduït de només
l’1% per a determinada classe de
productes.

El cap de Govern, Jaume Bartu-
meu, va anunciar ahir la ratifica-
ció del text, un dels eixos de la re-
forma tributària iniciada amb les
lleis de l’impost de societats, l’im-
post d’activitats econòmiques i
l’impost sobre la renda dels no
residents –tots tres encara en pe-
ríode de presentació d’esmenes
per part dels grups–. D’aquesta
manera, va indicar el polític, es
compliria el compromís adoptat
d’entrar-lo a tràmit abans de final
de mes. El ministeri de Finances
feia mesos que treballava en
aquesta legislació i els seus tèc-
nics havien mantingut reunions
amb experts de la Cambra de Co-
merç, des d’on mai no s’ha ama-
gat la preocupació perquè la nova
tributació indirecta, que ha de
substituir l’actual, pugui generar
un increment de la pressió fiscal i
afectar el diferencial de preus
amb els veïns.

Aquestes reunions haurien ser-
vit per reduir les pretensions ini-
cials del PS al seu programa elec-
toral, on apostava per un tipus
únic del 5,5%. Fonts socialdemò-
crates van indicar que el percen-
tatge general quedaria en un 5%
però que per als productes ali-
mentaris, de primera necessitat i
béns culturals es crearà un tipus
reduït a l’1%. Tot i això, no es des-
carta que aquesta valoració pu-
gui encara patir algun canvi du-
rant la tramitació parlamentària.

PRODUCTES BENEFICIATS
Les mateixes fonts asseguren que
aquesta nova imposició indirecta
no significa necessàriament que
tots els productes es vegin perju-

dicats amb un increment del
preu. Per exemple, van explicar
que hi ha material d’electrònica
que amb les taxes actuals ja està
pagant uns impostos del 9% i, per
tant, ara veuria reduïda la seva
tributació.

El Govern confia que al llarg
d’aquest any tant la llei de l’IVA
com els altres textos impositius
puguin obtenir el suport del Con-
sell. Així, un cop aprovades i cul-
minat el nou marc fiscal, es podrà
començar a negociar amb altres
estats els llargament esperats
convenis per evitar la doble im-
posició.
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El Govern aprova un IVA amb un
tipus general del 5% i reduït de l’l%
Els aliments, els productes de primera necessitat i els béns culturals es beneficiaran d’una tributació més
baixaSEls socialdemòcrates no descarten canvis en el percentatge durant la negociació parlamentària
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MÉS

El Govern ja ha convocat els
grups parlamentaris a la prime-
ra reunió, dimarts vinent, per
analitzar la reforma de la Funció
Pública. Bartumeu va explicar
que durant les trobades s’analit-
zaran els casos d’administra-
cions d’estats similars com ara
Suïssa o Luxemburg.

ADMINISTRACIÓ

EXEMPLES D’ESTATS SIMILARS
ESTARAN SOBRE LA TAULA

Bartumeu mantindrà el 7 de ju-
liol la primera trobada amb els
cònsols per parlar dels canvis
en les competències i transfe-
rències parroquials. De mo-
ment, no hi haurà representants
del Consell. “Els convidarem
quan es constati que calen re-
formes legislatives”, va avançar.

COMUNS

REUNIÓ INICIAL AMB CÒNSOLS
SENSE GRUPS PARLAMENTARIS 

El cap de Govern va valorar de
forma “extraordinàriament posi-
tiva” la visita de Sarkozy, sense
entrar en detalls sobre el dia es-
collit. “Ell el tria”, va limitar-se a
indicar, tot recordant que el pro-
grama també depèn de la repre-
sentació del Copríncep.

VIATGE DE SARKOZY

VISITA “EXTRAORDINÀRIAMENT
POSITIVA”, SEGONS BARTUMEU

El consell de ministres va autorit-
zar ahir l’UTE responsable de les
obres del viaducte del túnel dels
Dos Valires a la construcció d’unes
torres de suport adjacents a les ja
existents per conservar l’estructu-
ra ja construïda. Ho va fer després
d’estudiar els informes tant de les
empreses com de la direcció facul-
tativa, que conclouen que, segons
“els càlculs”, les torres “podrien
no conservar tota la seva capacitat

portant”. Bartumeu va explicar
que, segons els documents, “la po-
ca solidesa” d’una de les torres de
sosteniment “ha estat una de les
causes de l’esfondrament”.

El cap de Govern entén que els
treballs de construcció d’aquesta
torre de suport no s’allargaran
més d’unes setmanes i que les
obres podran començar ja avui, si
així ho decideixen les empreses.
Bartumeu va recordar que la torre

no és l’estructura final del viaducte
sinó una provisional de suport, pe-
rò va tornar a deixar clar que “les
obres no es reprendran fins tenir
informes solvents que ens diguin
que el que està construït és sòlid”.

Sobre l’accident del novembre,
el cap de Govern no va amagar
cert malestar pel retard dels infor-
mes dels pèrits judicials, previstos
inicialment al febrer, i va avançar
que “els estic a punt de reclamar”.

Torres de suport poc sòlides al viaducte d’Anyós


